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Rada městského obvodu Martinov
rozhodla  �

-  o změně ceny za pronájem pozemků 
nesloužících k podnikání nájemce, a to 
pozemků zastavěných rekreační chatou 
a pozemku, který je s ní ve funkčním celku 
na období od 1. ledna do 31. prosince 2012 
ve výši 12 Kč/m2/rok z důvodu možnosti 
podání návrhu ze strany statutárního města 
Ostravy na odejmutí těchto pozemků ze 
správy MOb Martinov, 

- neposkytnout dotaci Centru pro zdravotně 
postižené Moravskoslezského kraje o. s., na 
projekt Poradna pro osoby se zdravotním 
postižením pro rok 2012 z důvodu nedostat-
ku finančních prostředků po snížení dotací 
pro MOb Martinov na rok 2012,

- podat návrh na ocenění za dlouholetou 
tvůrčí pedagogickou činnost ředitelky Ma-
teřské školy Ostrava-Martinov, příspěvkové 
organizace, Marie Zátopkové,

- o zadání veřejné zakázky malého rozsahu 
na „Rekonstrukce kuchyňky u společenské 
místnosti Radnice Martinov“ Jiřímu Bara-
novi, Ostrava-Martinov, 

- o poskytnutí peněžního daru Místní sku-
pině OS Českého červeného kříže a Klubu 
důchodců Ostrava-Martinov na činnost 
v roce 2012, oběma ve výši 15.000 Kč,

- o poskytnutí peněžního daru Tělocvičné jed-
notě SOKOL, Ostrava-Martinov, na činnost 
v roce 2012 v celkové výši 18.000 Kč, z toho 
11.000 Kč na činnost Klubu HBC Martinov,

- o uzavření smlouvy o poskytování právních 
služeb ÚMOb Martinov s JUDr. Radimem 
Bartoněm, advokátem, Ostrava, 

- o zadání veřejné zakázky malého rozsahu 
na „Zpracování projektové dokumentace 
pro územní rozhodnutí a stavební povo-
lení stavby Vybudování parkoviště před 
budovou Radnice Martinov“ Ing. Jiřímu 
Pokornému, Ostrava-Svinov, 

- o uzavření smlouvy o připojení elektrické 
zabezpečovací signalizace objektu radnice 
Martinov na zařízení dálkového přenosu 
a zajištění provozu zařízení dálkového 
přenosu – vyhodnocovací části na Integro-
vaném bezpečnostním centru MSK s ČR – 
Hasičským záchranným sborem Moravsko-
slezského kraje Ostrava-Zábřeh,

- o uzavření servisní smlouvy na opravy 
a údržbu elektronické zabezpečovací 
signalizace v prostorách Úřadu městského 
obvodu Martinov v budově radnice Marti-
nov s firmou PRISIMA, spol. s r.o., Ostrava 
s účinností od 15. února 2012, kterou se ruší 
servisní smlouva č. SE-91/98.
souhlasila �

- s uzavřením smlouvy o zřízení věcného 
břemene k pozemku parc. č. 4427/18 ve 
prospěch společnosti ČEZ Distribuce, a. s., 
Děčín za účelem umístění a provozování 
plastového pilíře a podzemního kabelového 
vedení NN realizovaného v rámci stavby 
„Přípojka NN pro semafor“ na dobu neurči-
tou a za jednorázovou úplatu, 

- s prodejem části pozemku parc. č. 4427/1 
ostatní plocha o výměře 24 m2 odděle-
na geometrickým plánem ve vlastnictví 
statutárního města Ostravy svěřeného MOb 
Martinov manželům Kolářovým, Ostra-
va-Martinov, 

- jako vlastník pozemků parc. 2403/2, 3375/1, 
3367/3 a 3367/2 kat. území Martinov ve 
Slezsku s kácením dřevin v rámci projektu 
„Izolační zeleň města Ostravy – projekt 
01“ v souladu se žádostí Magistrátu města 
Ostravy, odboru ekonomického rozvoje 
a přiložených podkladů,

- s uzavřením smlouvy o zřízení věcného 
břemene k pozemku parc. č. 3290/1 v kat. 
území Martinov ve Slezsku, v rozsahu 
vyznačeném v geometrickém plánu za 
účelem umístění a provozování podzemní-
ho kabelového vedení přípojky NN 0,4kV 
realizovaného v rámci stavby „Ostrava 3347 
Vraník, příp. NNk“ na dobu neurčitou a za 
jednorázovou úplatu s podmínkou, že ve 
smlouvě bude doplněno provedení průtla-
kem,

- jako vlastník pozemků parc. č. 3417 
a 3424/1 kat. území Martinov ve Slezsku 
a místní komunikace, chodníku ul. Na 
Svobodě, se vstupem na pozemky a s umís-
těním a realizací stavby „Oprava vodovodu 
na parcele č. 3417 – Martinov“, stavebník 
SMO, s podmínkou, že po dokončení sta-
vebních prací budou pozemky a komunika-
ce uvedeny do původního stavu a předány 
MOb Martinov,

- se zpracováním Plánu rozvoje městského 
obvodu Martinov v rámci fondu EU – Inte-
grovaný plán rozvoje měst. 
schválila  �

-  zveřejnění záměru pronájmu pozemků 
v kat. území Martinov ve Slezsku na zákla-
dě podaných žádostí,

- záměr podání žádosti o poskytnutí dotace 
z Operačního programu Životní prostředí 
(prioritní osa 3 – Udržitelné využívání 
zdrojů energie) pro akci Rekonstrukce 
topné soustavy a topného zdroje s instalací 
obnovitelného zdroje energie,

-  1. rozpočtové opatření městského obvodu 
Martinov k 29. únoru 2012 ve výši 0,75 % 
schváleného rozpočtu MOb Martinov na 
rok 2012. 
vzala na vědomí  �

-  Protokol o dílčím přezkoumání hospodaření 
za období od 1. 1. do 30. 9. 2011 ze dne 25. 
listopadu 2011 provedeném auditorskou fir-
mou TOP AUDITING, spol. s r.o., ve dnech 
21. a 22. listopadu 2011,

- usnesení Rady města č. 3180/RM1014/41 ze 
dne 6. 12. 2011 o návrhu na rozhodnutí 

(pokračování na straně 2)
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Občasník městského obvodu Martinov

E-mail: RRMartinov@seznam.cz
www.ostrava-martinov.cz

Jaro je spojeno s rozkvetlými stro-
my, vzduchem plným vůní květin 
a s ptačím zpěvem. 
To nám dodává radost a sílu.

Vážení spoluobčané,
přiblížily se nám svátky jara –
Velikonoce a my Vám přinášíme
další číslo našeho martinovského 
občasníku.
Přejeme Vám dobrou náladu, veselé 
velikonoční svátky, plno pohody, 
radosti a spokojenosti.

Redakční rada

Z jednání Rady městského obvodu Martinov 
prosinec 2011–únor 2012 (5. mimoř., 23., 6. mimoř. – 26. schůze)
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(pokračování ze strany 1)
 o způsobu odepisování majetku účetní 

jednotky statutární město Ostrava,
- provedení průběžných finančních kontrol 

u příjemců veřejného finančního příspěvku 
podle zákona o finanční kontrole za rok 
2011, a to u Klubu důchodců, Českého čer-
veného kříže, Sboru dobrovolných hasičů 
a Mysliveckého sdružení Děhylov, 

- vyúčtování finančních příspěvků jako ná-
slednou veřejnosprávní kontrolu u příjemců 
veřejného finančního příspěvku podle 
zákona o finanční kontrole za rok 2011, 
a to u Klubu důchodců, Českého červeného 
kříže, Sboru dobrovolných hasičů a Mysli-
veckého sdružení Děhylov,

- výroční zprávu za rok 2011 o činnosti 
v oblasti poskytování informací podle záko-
na č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu 
k informacím, ve znění pozdějších předpisů 
nesouhlasila �

- jako vlastník pozemku parc. č. 2861/6 s pro-
dloužením úpravy nezpevněné části ko-
munikace provedením zpevnění pozemku 
komunikace štěrkem s možným navýšením 
max. do 5 cm výšky v celkové délce cca 45 
m a šířce 4 m z důvodu, že se bude projíždět 
po uložených přípojkách IS, které dle 
názoru městského obvodu Martinov nejsou 

uloženy v hloubce dle projektové dokumen-
tace,

- s umístěním rodinného domu z hlediska 
územního plánu zařazeném v kategorii 
přípustné, výjimečně přípustné na pozemku 
parc. č. 2851/6 v k. ú. Martinov ve Slez-
sku v rámci záměru „Výstavba rodinného 
domu“, 

- jako přizvaný příslušný městský obvod 
k posouzení přípustnosti staveb se záměrem 
„Přístavba stávající garáže, změna v užívá-
ní garáže na dílnu údržby vozidel a auto-
skloservis, dodatečné povolení přístřešku 
parkov. stání a zpevn. ploch“ na pozemku 
parc. č. 3055/1 v k.ú. Martinov ve Slezsku,

- se záměrem města směnit pozemky parc. 
č. 2084/2, 2125/2, 2126/2 a 2127/3 kat. 
území Poruba ve vlastnictví SMO – MOb 
Poruba za pozemky parc. č. 3318/2, 3246/2 
a 3291 kat. území Martinov ve Slezsku ve 
vlastnictví Ing. Ivany Poláškové, Ostra-
va-Poruba, 

- se stavbou vodovodu a plynovodu na 
pozemcích parc. č. 3208 a 3075/1 k. ú. 
Martinov ve Slezsku a výstavbou rodin-
ného domu na pozemku parc. č. 3258 k. ú. 
Martinov ve Slezsku dle žádosti pana Jana 
Czerneka, Český Těšín.
stanovila �

-  celkový počet zaměstnanců SMO zařaze-
ných do ÚMOb Martinov na období roku 

2012 v počtu 11 zaměstnanců, z toho 3 za-
městnanci údržby veřejných prostranství 
a 1 uklízečka, a vzala na vědomí písemnou 
informaci o uzavřených dohodách o pracích 
konaných mimo pracovní poměr na období 
roku 2012,

- v souladu se školským zákonem a s naříze-
ním vlády 469/2002 Sb., kterým se stanoví 
katalog prací a kvalifikační předpoklady 
a kterým se mění nařízení vlády o plato-
vých poměrech zaměstnanců ve veřejných 
službách a správě, plat ředitelce příspěvko-
vé organizace Mateřská škola Ostrava-Mar-
tinov paní Marii Zátopkové s účinností od 
1. ledna 2012. 
uplatnila připomínku �

-  k návrhu Obecně závazné vyhlášky o za-
bezpečení veřejného pořádku omezením 
hluku, a to k datu nabytí její účinnosti až 
dne 1. 11. 2012, přičemž omezení hluku má 
význam zejména v jarních, letních a pod-
zimních měsících.
požádala �

- Radu města Ostravy o vydání souhlasu 
s nabytím stavby místní komunikace – 
chodníku na pozemku parc. č. 3435/3 Na 
Svobodě v kat. území Martinov ve Slezsku 
bezúplatným převodem od současného 
vlastníka Stavebního bytového družstva 
Poruba. 

Šárka Lyčková, tajemnice ÚMOb Martinov

Z jednání rady…

Zastupitelstvo městského obvodu 
Martinov mimo jiné projednalo...

V uplynulém období Zastupitelstvo měst-
ského obvodu Martinov projednalo celkem 
24 programových bodů. Kompletní zápisy 
jsou k dispozici na úřadě.

9. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 
MĚSTSKÉHO OBVODU MARTINOV
Přítomni: 15 členů obvodního zastupitelstva 
 Šárka Lyčková – tajemnice ÚMOb Martinov
 Dagmar Lapešová, DiS. – finanční úsek 

ÚMOb Martinov
 hosté dle prezenční listiny
Ověřovatelé zápisu:
 Bc. Alena Michelová
 Ing. Lenka Křížková  
Zapisovatelka:
 Šárka Lyčková – tajemnice ÚMOb Martinov
1) bod 1 Prvním bodem zasedání bylo pro-

jednání 20. rozpočtového opatření městské-
ho obvodu Martinov k 30. listopadu 2011. 
Rada města Ostravy rozhodla o vrácení 
části investiční dotace ve výši 230 tis. Kč na 
dofinancování akce „Rekonstrukce místní 
komunikace ul. K Turkovu“. U paragrafu 
„Ostatní záležitosti kultury“ se navýšila 
položka Pohoštění z důvodu pořádání 
rozsvěcení vánočního stromu. U paragrafu 
„Kaple“ se navýšila položka DDHM z dů-
vodu pořízení osvětlení vnitřních prostor 
kaple. 

 U paragrafu „Sportovní zařízení v majetku 
obce“ se navýšila položka Spotřeba elek-
trické energie z důvodu dokrytí rozpočto-
vých výdajů. U paragrafu „Pohřebnictví“ se 
navýšila položka Poskytnuté neinvestiční 
příspěvky a náhrady z důvodu zařízení dal-
šího pohřbu osoby zemřelé na území MOb 
Martinov (ubytovna). Další drobné úpravy 
rozpočtu se týkaly provozních nákladů. 
Zastupitelstvo MOb Martinov vzalo všemi 
hlasy pro na vědomí toto 20. rozpočtové 
opatření městského obvodu Martinov k 30. 
listopadu 2011 ve výši 1,34 % schváleného 
upraveného rozpočtu městského obvodu 
Martinov na rok 2011.

2) bod 5 Zastupitelstvu MOb Martinov byl 
předložen návrh rozpočtu MOb Martinov 
na rok 2012. Základním kritériem pro návrh 
rozpočtu MOb Martinov na rok 2012 byla 
oproti minulým letům tentokrát schválená 
Metodika pro sestavování návrhu rozpočtu 
na rok 2012 statutárního města Ostrava, 
která je podle Statutu města Ostravy čl. 
9. odst. 2) závazná i pro městské obvody. 
Návrh rozpočtu na rok 2012 byl projednán 
Radou MOb Martinov a předem byl pro-
jednán také finančním výborem Zastupi-
telstva MOb Martinov bez připomínek. 
Zastupitelstvu však byl předložen opravený 
návrh rozpočtu MOb Martinov na rok 2012 

zvýšený o 145 tis. Kč z výše 9.912.000 Kč 
na 10.057.000 Kč z důvodu částečného 
plnění smlouvy o dílo na zpracování PD – 
rozšíření hasičské zbrojnice až v roce 2012. 
Po vysvětlení návrhu i změn Zastupitelstvo 
MOb Martinov schválilo všemi hlasy pro 
vyrovnaný rozpočet městského obvodu 
Martinov na rok 2012 ve výši 10.057.000 Kč 
na straně příjmů i výdajů. 

3) bod 8 Zastupitelstvu byl předložen návrh 
Statutu sociálního fondu zaměstnanců SMO 
zařazených do ÚMOb Martinov a návrh 
Dodatku č. 1 k Zásadám pro použití pro-
středků sociálního fondu. Návrh na úpravu 
statutu a zásad sociálního fondu zaměstnan-
ců ÚMOb Martinov byl předložen z důvo-
du srovnání možnosti čerpání peněžních 
a nepeněžních plnění se sociálním fondem 
zaměstnanců Magistrátu města Ostravy 
a jiných městských obvodů. Návrh dodat-
ku k zásadám byl projednaný v souladu 
s Kolektivní smlouvou na roky 2011–2014 
s odborovým orgánem SMO. V rámci této 
úpravy nebylo požadováno žádné procen-
tuální zvýšení objemu prostředků přidě-
lovaných na účet sociálního fondu. Návrh 
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byl projednán a doporučen ke schválení 
Radou MOb Martinov. K tomuto bodu 
vystoupila Ing. Křížková s uvedením, že 
nesouhlasí s doplněním možnosti čerpání 
SF pro ÚMOb Martinov jako příspěvek 
zaměstnancům na kosmetické a kadeřnické 
služby, protože zaměstnanci MMO takový-
to příspěvek také nemají. S tímto názorem 
také souhlasil Ing. Křížek, který uvedl, že 
se jedná o nadstandard, a dal návrh vyškrt-
nout ze statutu i zásad SF pro zaměstnance 
ÚMOb Martinov bod č. 8. Tento návrh byl 
schválen 8 hlasy pro (Křížek, Křížková, 
Kavalková, Závodská, Michelová, Míková, 
Kudělka, Holuša), 4 proti (Civín, Kolář, 
Švrčula, Musálek) a 3 se zdrželi hlasování 
(Gallus, Krčmář, Plačková). Po vyškrtnutí 
tohoto bodu Zastupitelstvo MOb Martinov 
schválilo všemi hlasy pro upravený Statut 
sociálního fondu zaměstnanců statutárního 
města Ostravy zařazených do ÚMOb Mar-
tinov a upravený Dodatek č. 1 k Zásadám 
pro použití prostředků SF s účinností od 
1. ledna 2012. 

4) bod 11 Ve dnech 21. a 22. listopadu 2011 
bylo na ÚMOb Martinov, jako každoročně, 
provedeno auditorskou společností TOP 
AUDITING, spol. s r.o., dílčí přezkoumání 
hospodaření MOb Martinov. Zastupitelstvo 
MOb vzalo tento protokol na vědomí všemi 
hlasy pro.

5) bod 12 Paní Mgr. Daniela Ondrisová, Os-
trava-Martinov požádala o odkoupení části 
pozemku parc. č. 2935/1 v k. ú. Martinov ve 
Slezsku. Na této části pozemku má záměr 
vybudovat zpevněnou plochu pro parkování 
vozidla. Rada MOb Martinov projednala 
věc záměru prodeje pozemku a doporučila 
vydání nesouhlasu se záměrem prodeje 
z důvodu, že se jedná o okraj návsi a nejeví 
se jako vhodný k parkování vozidel v této 
lokalitě. Po projednání a na návrh starosty 
také Zastupitelstvo MOb Martinov doporu-
čilo všemi hlasy pro Zastupitelstvu města 
Ostravy vydat nesouhlas se záměrem prode-
je části pozemku parc. č. 2935/1 ost. plocha 
o výměře cca 8 m2 v kat. území Martinov ve 
Slezsku ve vlastnictví SMO svěřeného MOb 
Martinov z důvodu nedostatečného prostoru 
a zachování zeleně na návsi.

6) bod 13 V diskuzi bylo projednáno:
a) Starosta poděkoval členkám Českého červe-

ného kříže Martinov za vyčištění kaple po 
její opravě.

b) Dále informoval, že Rada MOb Martinov 
nepovolila vedení elektropřípojky k „Za-
hradnímu městu“ přes zahradu MŠ Marti-
nov, ale schválila další 2 varianty možnosti 
vedení těchto sítí.

c) Seznámil také členy zastupitelstva s návr-
hem úprav Územního plánu města Ostravy.

d) Starosta ještě navázal na informaci pro-
jednávanou při schvalování rozpočtu na 
r. 2012, a to možnost zpracování studie 
osamostatnění Martinova, která by dle na-
bídky měla stát 32 tis. Kč bez DPH, a jejíž 

zpracování členové zastupitelstva podpořili 
již na svém minulém zasedání. Současně 
upozornil na množící se články a vystou-
pení náměstka primátora Ing. Tomáše 
Petříka v médiích o jeho návrhu na redukci 
městských obvodů Ostravy na 4–6. Členové 
zastupitelstva se zpracováním studie všemi 
hlasy souhlasili.

Zdroj: Zápis z 9. zasedání Zastupitelstva 
městského obvodu Martinov, konaného dne 
16. prosince 2011.

10. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 
MĚSTSKÉHO OBVODU MARTINOV
Přítomni: 13 členů obvodního zastupitelstva 
 Šárka Lyčková – tajemnice ÚMOb Martinov
 Irena Chaloupková – sociální úsek ÚMOb 

Martinov
 hosté dle prezenční listiny
Omluveni:
 Jolana Kavalková
 Rostislav Musálek
Ověřovatelé zápisu:
 Ing. Jan Holuša
 Petr Krčmář
Zapisovatelka:
 Šárka Lyčková – tajemnice ÚMOb Martinov
1) bod 1 Paní Mgr. Daniela Ondrisová, 

Ostrava-Martinov požádala v prosinci 2011 
o odkoupení části pozemku parc. č. 2935/1 
v k. ú. Martinov ve Slezsku. Na této části 
pozemku měla záměr vybudovat zpevněnou 
plochu pro parkování vozidla. Zastupitelstvo 
MOb Martinov doporučilo vydat nesouhlas 
z důvodu nedostatečného prostoru a za-
chování zeleně náměstí. Paní Mgr. Daniela 
Ondrisová podala v lednu 2012 novou žádost 
o odkoupení uvedené části pozemku za 
účelem rozšíření předzahrádky v návaznosti 
na nutnost výměny poškozeného plotu. První 
žádost o odkup pozemku za účelem využití 
parkování vozidla označila za bezpředmět-
nou. Rada MOb Martinov znovu doporučila 
vydání nesouhlasu se záměrem prodeje. Po 
projednání i členové zastupitelstva MOb 
Martinov na návrh MUDr. Galluse doporu-
čili Zastupitelstvu města Ostravy všemi hla-
sy pro vydat nesouhlas se záměrem prodeje 
této části pozemku.

2) bod 5 Zastupitelstvu MOb Martinov byla 
předložena žádost o vyjádření k nabytí 
pozemku parc. č. 3037/1. Na uvedeném 
pozemku se nachází účelová komunikace 
ve vlastnictví společnosti Průmyslový areál 
Martinov, s.r.o., která slouží vlastníkovi 
jako hlavní příjezdová komunikace do 
průmyslového areálu a na parkoviště před 
bývalou správní budovou Masokombiná-
tu, kterou tento vlastník pronajímá jiným 
právním subjektům. Dále je vlastník komu-
nikace předběžně domluven s MP Krásno 
a.s., že tato komunikace bude příjezdová 
k jejich nemovitostem, kdy MP Krásno a.s. 
má záměr zvýšit svoji výrobní kapacitu vý-
stavbou nových hal pro výrobu trvanlivých 
uzenin. Rovněž je tato komunikace ve vel-

mi špatném technickém stavu. Na základě 
těchto skutečností obvodní zastupitelstvo 
vydalo všemi hlasy pro nesouhlas s naby-
tím pozemku parc. č. 3037/1 kat. území 
Martinov ve Slezsku.

3) bod 8 Zastupitelstvu byla předložena žá-
dost SDH Martinov o finanční příspěvek na 
rok 2012. Návrh finančního příspěvku SDH 
Martinov byl projednán a doporučen ke 
schválení usnesením Rady MOb Martinov 
v předložené výši. Členové zastupitelstva 
rozhodli všemi hlasy pro o poskytnutí peně-
žitého daru Sboru dobrovolných hasičů, 
Ostrava-Martinov na činnost v roce 2012 
ve výši 55.000 Kč a zmocnili starostu MOb 
Martinov k podpisu Darovací smlouvy.

4) bod 10 Na závěr byl zastupitelstvu 
předložen požadavek stavebního úřadu na 
pojmenování dosud nepojmenované ulice 
v městském obvodě Martinov, a to ulice na 
pozemku parc. č. 2861/6 (vyústění z ulice 
Na Pastvisko) v k.ú. Martinov ve Slezsku. 
V souvislosti s probíhající výstavbou 1 ro-
dinného domu a záměrem výstavby dalších 
2 rodinných domů podél komunikace ústící 
z ulice Na Pastvisko vyvstává nutnost 
pojmenování této ulice. V dané lokalitě se 
v současnosti nachází 1 obývaný rodinný 
dům se zavedenou adresou Na Pastvisko, 
truhlářská dílna firmy Weiss plus a 1 chata. 
U těchto nemovitostí by pojmenováním 
ulice došlo ke změně adres. Novým názvem 
by byl po kolaudaci označen i rozestavěný 
dům a rodinné domy dalších zájemců o vý-
stavbu. Rada městského obvodu Martinov 
má možnost navrhnout název ulice sama, 
popř. může za tímto účelem zřídit názvo-
slovnou komisi. Zásady pojmenování ulic 
stanoví „Pravidla městského názvosloví, 
zásady označování ulic a jiných veřejných 
prostranství, zásady označování městských 
obvodů a jejich částí“. Navržený název je 
poté nutné předložit k posouzení Muzej-
ní, letopisecké, názvoslovné a heraldické 
komisi Rady města Ostravy. Její vyjádření 
je podkladem pro jednání Zastupitelstva 
MOb Martinov, Rady města Ostravy a pro 
konečné schválení názvu Zastupitelstvem 
města Ostravy. Pojmenování ulice je 
dále nutné ještě před schválením Zastu-
pitelstvem městského obvodu Martinov 
projednat s majiteli nemovitostí, kterých se 
označení ulice dotýká. Rada MOb Marti-
nov projednala tento požadavek, navrhla 
2 varianty pojmenování této ulice, a to 
Prof. Závodského nebo Artura Závodského. 
Po diskuzi pak bylo členy obvodní rady 
doporučeno projednat pojmenování ulice se 
všemi členy zastupitelstva s požadavkem 
dalších možných vhodných názvů. Každý 
návrh názvu ulice však musí být řádně a lo-
gicky zdůvodněn (např. místopisem, historií 
apod.). Členové zastupitelstva byli proto 
vyzváni k předložení případných dalších 
návrhů na pojmenování této ulice. 

(pokračování na straně 4)
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(pokračování ze strany 3)
 Ing. Holuša s návrhem Rady MOb Martinov 

nesouhlasil a navrhl 8 variant místopisné-
ho názvu, a to Do Tobulek, Na Tobulky, 
K Tobulkám, K Dubům, Dubová, K Lípí, 
Do Lípí nebo Na Lípí. MUDr. Gallus znovu 
navrhl název po významné martinovské 
osobnosti. Paní Plačková doporučovala 
nějaký neutrální název, např. K Lesu nebo 
některý z návrhů Ing. Holuši. Na výzvu 
starosty se k návrhům postupně vyjádřili 
všichni přítomní členové zastupitelstva 
a z důvodu různorodých návrhů dal starosta 
hlasovat o posledním návrhu „obecného“ 
názvu, pro který bylo 6 hlasů (Krčmář, 
Křížková, Plačková, Michelová, Závod-

ská, Holuša) pro a 7 proti (Míková, Kolář, 
Kudělka, Křížek, Švrčula, Gallus, Civín). 
Při hlasování o názvu „po významné osob-
nosti“ bylo hlasování opačné 7 hlasů pro 
(Míková, Kolář, Kudělka, Křížek, Švrčula, 
Gallus, Civín) a 6 hlasů proti (Krčmář, 
Křížková, Plačková, Michelová, Závodská, 
Holuša). MUDr. Gallus poté navrhl, aby 
byly komisi předloženy 3 návrhy, a to 1 po 
významné osobnosti a 2 obecné a společně 
se starostou vyzvali místní organizace, aby 
se na svých schůzích touto problematikou 
zabývali. Vzhledem k tomu, že ani jeden 
návrh nebyl schválen nadpoloviční většinou 
hlasů (z počtu všech členů zastupitelstva), 
nebylo k tomuto bodu ani přijato usnesení 
a projednání bylo odloženo na příští zasedá-
ní zastupitelstva. 

5) bod 11 V diskuzi bylo projednáno:
a) Starosta informoval, že je zpracována pro-

jektová dokumentace na rozšíření hasičské 
zbrojnice, byly rozeslány dopisy s žádostmi 
o schválení dotace na tuto investici, avšak 
dosud bez jakékoliv odezvy.

b) Dále informoval, že dne 9. 2. 2012 se zú-
častní jednání u náměstka primátora pro 
dopravu v záležitosti kruhového objezdu na 
ul. 26. dubna (na Žižkově) a pokračování 
budování cyklistidké stezky z Děhylova, kde 
pro napojení na Martinov chybí cca 97 m.

c) Sdělil také, že na jaře bude Povodí Odry 
provádět zpevnění břehu Opavice v délce 
cca 150 m za cenu 3,5 mil. Kč. 

Zdroj: Zápis z 10. zasedání Zastupitelstva 
městského obvodu Martinov, konaného dne 
30. ledna 2012.

Zastupitelstvo…

Rozpočet městského obvodu Martinov 
Je naprosto známou skuteč-

ností, že hospodaření naší obce 
je každoročně naplánováno 
tzv. rozpočtem. Tento rozpočet 
prochází projednáním v Radě 
městského obvodu, a poté 
je projednáván a schvalován 
samotným Zastupitelstvem 
městského obvodu Martinov 
jako nejvyšším samosprávným 
orgánem městského obvodu. 

Podrobný rozpočet je dostup-
ný na http://www.ostrava-marti-
nov.cz/aktuality.php.

Pro Vaši informaci uvádím 
rozpočet městského obvodu 
Martinov pro rok 2012 v dělení 
na:
příjmové třídy
výdajové skupiny

PŘÍJMY CELKEM: 10 057 000,00 Kč �
Třída 1 – Daňové příjmy: 

Daňové příjmy především tvoří: daň 
z nemovitosti, správní poplatky, poplatky za 
užívání veřejného prostranství, poplatky za 
psy a výtěžek z provozu loterií.
Třída 2 – Nedaňové příjmy: 

Nedaňové příjmy především tvoří: pří-
jmy z pronájmu nebytových prostor, příjmy 
z pronájmu pozemků, příjmy z pronájmu 
nebytových prostor, příjmy z poskyto-
vaných služeb – energie, vodné, pojistné 
MŠ aj.

Třída 4 – Přijaté transfery (dotace):
Jedná se o tyto dotace: dotace na výkon 

státní správy, na školství, neúčelové dotace 
apod. 

VÝDAJE CELKEM: 10 057 000,00 Kč �
Skupina 2 – Průmyslová a ostatní odvětví 
hospodářství: 568 000,00 Kč 
V této skupině se rozpočtují převážně výdaje 
na údržbu a opravu komunikací, např.: 

vybudování parkoviště před budovou radni-• 
ce: 445 000, 00 Kč, 
pohonné hmoty, nákup materiálu a nákup • 

služeb: 123 000,00 Kč,
MK K Turkovu značení: 10 000,00 Kč.• 

Skupina 3 – Služby pro obyvatelstvo: 
2 624 000,00 Kč
Z toho např.:

Mateřská škola: 525 000,00 Kč (jedná se • 
o příspěvek na provoz), 
Kronika: 52 000,00 Kč, • 
Časopis Martin: 47 000,00 Kč, • 
Občanské záležitosti: 178 000,00 Kč (jubi-• 
lanti, vítání občánků, den seniorů), 
Občanské sdružení: 95 000,00 Kč (příspě-• 
vek Klubu důchodců, SDH, ČČK), 
Nebyt. hospodářství: 202 000,00 Kč (opra-• 
vy a udržování – Martek, Maxim, nebytové 
prostory v areálu podnikatelů),
Péče o vzhled obce: 1 460 000,00 Kč (ná-• 
klady na údržbu obce, pracovní četa apod.) 
a další. 

Skupina 5 – Obrana, bezpečnost a právní 
ochrana: 405 000,00 Kč 
Z toho např.:

Požární ochrana: Povinné pojištění, spo-• 
třeba plynu, oprava sociálních zařízení, 
příspěvek na SDH,
 Projektová dokumentace – rozšíření hasič-• 
ské zbrojnice: 50 000,00 Kč.

Skupina 6 – Všeobecná veřejná správa 
a služby: 5 280 000,00 Kč 

V této skupině se rozpočtují převážně 
výdaje na chod Úřadu městského obvodu 
Martinov, Zastupitelstva, výdaje za ener-
gie – voda, plyn, právní služby a některé 
finanční operace.

Ing. Jana Míková, Ph.D., člen obvodní rady

ROZPOČET 2012
Daňové příjmy 2 271 000,00 Kč 

Nedaňové příjmy 2 849 000,00 Kč 

Kapitálové příjmy - Kč 

Vlastní příjmy celkem 5 120 000,00 Kč 

Běžné přijaté transfery 4 251 000,00 Kč 

Kapitálové přijaté transfery - Kč 

Převody z rozpočtových fondů - 190 000,00 Kč 

Zapojení volných zdrojů 445 000,00 Kč 

Zapojení vázaných prostředků 145 000,00 Kč 

Zapojení části zůstatku SF 96 000,00 Kč 

ZDROJE CELKEM 10 057 000,00 Kč 
Běžné výdaje celkem 8 896 000,00 Kč 

Příspěvek Mateřské škole 525 000,00 Kč 

Neinvestiční transfery sdruže-
ním

150 000,00 Kč 

Kapitálové výdaje 676 000,00 Kč 

Konsolidace výdajů -190 000,00 Kč 

VÝDAJE CELKEM 10 057 000,00 Kč

Vážení spoluobčané,
v roce 2009 jsem se obrátil na Vás, kteří 
nemáte doposud svou nemovitost napojenou 
na splaškovou kanalizaci a technicky se máte 
možnost napojit, abyste tak učinili.

Podle § 3 odst. 8 zákona č. 274/2001 Sb., 
O vodovodech a kanalizacích, „Obecní úřad 
může v přenesené působnosti rozhodnutím 
uložit vlastníkům stavebních pozemků nebo 
staveb, na kterých vznikají nebo mohou 

vznikat odpadní vody, povinnost připojit se 
na kanalizaci v případech, kdy je to tech-
nicky možné“. Přesto se doposud v našem 
městském obvodě na splaškovou kanalizaci 
nenapojili majitelé nemovitostí č.p. 3063, 

Napojení nemovitostí na splaškovou kanalizaci
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3200, 3091, 3185, 3164, 3188, 3135 a 3125, 
u kterých to je technicky možné.

Proto v letošním roce opětovně vyzve 
ÚMOb Martinov – stavební úřad, majitele 
výše uvedených nemovitosti, kteří dopo-
sud nemají svou nemovitost napojenou 
na splaškovou kanalizaci, aby prokázali, 
jakým způsobem likvidují odpadní vody. 
Rovněž chci upozornit na skutečnost, že 

majitel nemovitosti, který má zajištěný 
odtok odpadních vod přes septik do dešťové 
kanalizace, povrchových či odpadních vod, 
musí mít mimo jiné povolení vodoprávního 
úřadu k vypouštění odpadních vod do vod 
povrchových nebo podzemních. Tzn., že kdo 
provozuje septik bez povolení vodoprávního 
úřadu, dopouští se porušení příslušného zá-
kona a v přestupkovém řízení mu může být 

uložena pokuta až do výše 100 000 Kč.
Realizace splaškové kanalizační přípojky 

podléhá povolení zdejšího stavebního úřadu. 
Podle rozsahu přípojky vyžaduje tato stavba 
podle stavebního zákona vydání územního 
souhlasu nebo vydání územního rozhodnutí 
o umístění stavby. Konkrétní informace získáte 
na zdejším stavebním úřadě.

Karel Civín, starosta

Vážení občané,
stalo se již tradicí, že počátkem ledna vy-
cházejí do ulic koledníci, aby přinášeli lidem 
radost a koledovali pro ty nejpotřebnější. 
V této sbírkové akci, pořádané Charitou Česká 
republika na pomoc potřebným lidem, se 
v našem ostravském a letos i novojičínském 
regionu vykoledovalo celkem 1 527 453 Kč, 
z toho v obvodu Martinov byla vykoledována 
částka 17 265 Kč (z toho 8 068 Kč Na Svobodě 
a U dílen a 9 197 Kč ve vsi.

Díky tomu budeme moci i v letošním 
roce pomoci těm nejpotřebnějším. Jménem 
Charity Ostrava a Charity sv. Alexandra 
děkujeme všem, kteří se organizačně anebo 
přispěním finančního daru podíleli na reali-
zaci Tříkrálové sbírky 2012.
Výtěžek Tříkrálové sbírky 2012 bude použit na 
tyto záměry:

Podpora matek s dětmi v charitním azy-1. 
lovém domě sv. Zdislavy – rekonstrukce 
vstupní brány.
Podpora lidí v závěrečném stádiu života – 2. 
provozní náklady Mobilního hospice.
Podpora seniorů – provozní náklady 3. 
Charitní pečovatelské služby – střediska 
Tereza.
Podpora osob bez přístřeší v charitním 4. 
domě sv. Benedikta Labre – provoz a re-
konstrukce střechy.
Podpora uživatelů služeb Poradny Charity 5. 
Ostrava – provozní náklady.
Pořízení objektu pro zajištění dobrovol-6. 
nických aktivit, vzděláváni a manažér. 
zázemí CHO.
Přímá humanitární pomoc uživatelům posky-7. 
tovaných sociálních služeb Charity Ostrava – 
lidé bez domova, lidé s duševním onemocně-
ním, lidé v nepříznivé životní situaci.
Podpora osob bez přístřeší v azylovém cha-8. 
ritním domě blahoslavené Matky Terezy 
v Novém Jičíně.
Přímá hmotná humanitární pomoc osobám 9. 
bez přístřeší v azylovém charitním domě 
bl. Matky Terezy v Novém Jičíně.
Rozvoj chráněných dílen Charity sv. 10. 
Alexandra.
Rozvoj chráněného bydlení a podpora soci-11. 
álních služeb Charity sv. Alexandra.
Část sbírky směřuje na rozvoj charitativ-

ních aktivit realizovaných Charitou Česká 
republika a Diecézní charitou ostrav-
sko-opavskou.

Výsledek Tříkrá-
lové sbírky 2012 je 
projevem lidskosti, 
zájmu a solidarity vůči lidem, kteří se dostali 
do obtížné životní situace. Na úspěšném 
výsledku letošní sbírky mají zásluhu všichni, 
kteří se na jejím důstojném průběhu podíleli.

Velmi si vážíme Vaší podpory a přejeme 
vše dobré. 

Bc. Martin Pražák, ředitel Charity Ostrava 

Při této příležitosti bych i já rád podě-
koval všem občanům, kteří i malou měrou 
přispěli do Tříkrálové sbírky 2012. Mé díky 
také směřuje koledníkům a dozoru, kteří se 
podíleli na organizaci této sbírky v našem 
městském obvodě. Jsou to ve vsi: Oldřich 
Málek, Dominik Dolejš, Pavel Hudeček; Na 
Svobodě: Bořivoj Hrubý, Marie Vajtrová, 
Denis Hradil, Filip Jursa, Max Mrštík a Ni-
kol Šeděnková. 

Karel Civín, starosta

Tříkrálová sbírka 2012

CHARITA OSTRAVA  
Koenského 17 

 703 00 Ostrava-Vítkovice 

CHARITA OSTRAVA ve spolupráci s DIAKONIÍ BROUMOV vyhlašuje 


„Nepotebné vci potebným lidem“
• letní a zimní obleení (dámské, pánské, dtské) 
• lžkoviny, prostradla, runíky, utrky, záclony 
• látky (minimáln 1m2, prosíme, nedávejte nám odezky a zbytky látek)
• domácí poteby - nádobí bílé i erné, skleniky (nepoškozené)
• peí, péové a vatované pikrývky, polštáe a deky 
• obuv – nepoškozená, svázaná v páru 
• dtské hraky (stavebnice, panenky, plyšáci atd.)

VCI, KTERÉ VZÍT NEMŽEME:

• ledniky, televize, poítae a jinou elektroniku, matrace, koberce 
• nábytek, jízdní kola a dtské koárky 
• zneištný a vlhký textil 

Materiál bude v Diakonii Broumov tídn lidmi 
z azylových dom a dále využit pro potebné lidi 
a pro prmyslové zpracování. 

SBÍRKA SE USKUTENÍ:

úterý 17. 4. 2012, 9.00–18.00 h 
místo: Ostrava hl. nádraží, vjezd do areálu 
nákladního nádraží D Cargo na kižovatce ul. Mariánskohorská a Cihelní 
termín další sbírky: 4. 9. 2012 

Vci prosíme zabalené do igelitových pytl i tašek, aby se 
transportem ve vagónech nepoškodily.  

DKUJEME ZA VAŠI POMOC! 

Více na www.ostrava.charita.cz a www.diakoniebroumov.org
nebo na tel.: tel.: 596 783 011 nebo 731 625 853 

Pepravu humanitárního materiálu zajišuje D Cargo. 
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10 let od rekonstrukce martinov-
ského náměstí

Je to již 10 let, co se provedla ve středu 
Martinova celková rekonstrukce marti-
novského náměstí. Záměr vybudovat střed 
Martinova byl v plánu zastupitelstva delší 

dobu, ale stále se naráželo na nejrůznější 
problémy, které akci oddalovaly. Až v roce 
2002 byla dokončena projektová dokumen-
tace a vyřízena veškerá povolení k realizaci 
stavby. Projekcí byl pověřen ateliér Ing. 
arch. Rumla a na realizaci stavby byla 
vybrána výběrovým řízením firma Ing. 
Václav Michalík. Stavba byla zahájena 
v první polovině července 2002 a ukonče-
na 30. září 2002. Celkové náklady činily 
3 100 000 Kč, z toho stavební část 2 911 000 
Kč. Při dnešním pohledu na zrekonstruo-
vané náměstí lze spatřit pouze povrch díla 
(zadlážděné náměstí, kašna s vodotryskem, 

rozšířená autobusová zastávka a prostor pro 
otáčení autobusu), ale důležitou součástí je 
i to, co se, skrývá pod povrchem. Musela 
se především opravit dešťová kanalizace, 
která protíná martinovské náměstí a která 
byla ve velmi špatném technickém sta-

vu a podmáčela celý tento prostor. Další 
samostatnou částí bylo zajištění studny, 
která se nachází pod kašnou. I když byla 
studna vybudována již v roce 1760 a byla 

vyzděna z kamenných kvádrů kladených do 
jílu, bylo zdivo v dobrém technickém stavu. 
Bylo tedy nutné pouze zajistit stabilitu 
v horní části studny, a to ze ztužujícího že-
lezobetonového prstence a železobetonové 
desky včetně vstupu do studny. Studna byla 
dále vybavena požárním sacím potrubím 
a přepadem do dešťové kanalizace. Studna 
má průměr 2,5 m, hloubku 8 m a její obsah 
činí 35 m3 vody.

Další dílčí akcí bylo vybudování kašny 
nad prostorem studny. Kašna byla zho-
tovena ze slezské žuly a dodavatelem byl 
Slezský kámen Jeseník. Pro zhotovení 
kašny byl vybrán návrh pana sochaře Gajdy. 
Pro zvýraznění této dominanty Martinova 
bylo do kašny instalováno 5 vodních trysek, 
podvodní a chodníkové osvětlení. Kašna 
je napájena výhradně vodou ze studny 
a nejsou zde přidávány žádné chemické 
přípravky. 

Celý prostor náměstí byl vykopán až 
na únosnou zeminu, srovnán a posléze 
zadlážděn zámkovou dlažbou s žulovými 
obrubníky. K doplnění celého vzhledu byly 
provedeny terénní úpravy před domem pana 
Klímka, včetně nového oplocení.

Podklady pro tento příspěvek jsem 
čerpal z článku pana Josefa Janíka, který 
byl zveřejněn v našem zpravodaji MARTIN 
č. 11 z prosince 2002, a detailně popisu-
je průběh celé rekonstrukce. Chtěl bych 
poděkovat firmě Ing. Václav Michalík za 
poskytnuté fotografie. Fotografie pocházejí 
z jara roku 2003.

Ing. Čestmír Křížek

MARTINOV V DATECH A OBRAZECH

Dne 21. 1. 2012 se uskutečnil tradiční 
společenský ples. Plesu se zúčastnilo 104 
lidí z řad členů a příznivců našeho sboru. 
K tanci a poslechu hrála hudba Spetra až do 
brzkých ranních hodin. 

Zpestřením plesu byla kulturní vložka 
v podání břišních tanečnic, které okouzlily 
nejen mužské publikum.

Následujícího dne 22. 1. 2012 proběhl 
dětský maškarní ples, za účasti mnoha dětí 
v překrásných maskách. Celým odpolednem 
plným her provázely členky našeho sboru 

Lenka Běhunčíková, Monika Kolářová a Mo-
nika Motyčková. Snažily se připravit pro děti 
hezké odpoledne s velkou zábavou a věříme, 
že splnili očekávání jak dětí, tak i rodičů.

Dnem 18. 2. 2012 členové našeho 
sboru nastolili změnu pořádání plesů, kdy 
proběhl 1. Diskoples tentokrát v RETRO 
stylu 80. let. Po dlouhých debatách jsme se 
rozhodli, že nastal čas pro změnu, a tento 
nápad se nám jevil jako nejlepší.

Na retro plese byli všichni při vstupu 
přivítáni malým občerstvením v podání 
štamprličky Pepermintky  a samozřejmě 
ti, co měli oděv tomto stylu, čekala drobná 
opět retro odměna PEDRO. Toto bylo skvělé 
přivítání, jelikož mnozí zúčastnění již ani 
nevěděli, že je možno tuto vychytávku 
80. let ještě koupit.

Velice mile všechny zúčastněné překva-
pili mladší členové našeho sboru, kteří si 

Plesy pořádané SDH Martinov
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připravili pro tuto příležitost kulturní retro 
vložku. V čele s režisérem Petrem Landi-
gou, který tuto scénku s názvem „Televizní 
noviny roku 1985“ vymyslel, se jí zúčastnili 
dále Monika Kolářová, Lenka Běhunčí-
ková, Monika Motyčková, Oldřich Málek, 
David Běhunčík, Libor Telička, Michal 
Stebelák, Marek Švrčula. 

Jménem všech účinkujících děkuji 
divákům za vřelý aplaus a doufám, že jste 
se dobře bavili.

Vzhledem k velké účasti občanů naší 
obce je pro náš sbor tento ples velkou 

výzvou do budoucna. Budeme se i nadále 
snažit vymyslet téma únorového disko-
plesu, aby byl trošku odlišný od tradiční-
ho společenského plesu. Od Vás občanů 
a členů našeho sboru očekáváme velkou 
podporu jak pracovní, tak i společen-
skou.

Děkujeme všem našim členům, Klubu 
důchodců Martinov a příznivcům, kteří se 
podíleli na přípravě všech společenských 
plesů.

Monika Motyčková

Z historie 
Martinova
V roce 2012 uplyne:
- 510 let od prodeje Martinova majiteli 

Klímkovického panství Janu ze Ščavna 
bratry Zajíčkovými z Hošťákovic (1502). 

- 490 let od sporu Hynka z Vrbna s Jin-
dřichem z Markvartovic o hranice mezi 
martinovskými a třebovickými grunty 
a o užívání vody z Plevenského potoka 
(1522).

- 405 let od prodeje dobroslavického 
panství, do kterého v té době Martinov 
náležel, Janu Cikánkovi ze Slupska na 
Frenštátě, vlastním jménem Jan Zigota 
(1607).

- 300 let od doby, kdy v Martinově 
a okolí zuřil dobytčí mor, který způsobil 
velké ztráty mezi dobytkem (1712).

- 290 let od roku, ze kterého se zacho-
vala první pečeť Martinova. V té době 
ve vsi hospodařilo 12 sedláků, 8 zahrad-
níků, 4 domkaři a krčmář (podle Ka-
rolínského katastru) a chovali 59 krav, 
6 vepřů a 125 ovcí (1722).

- 230 let od doby, kdy krámy mohly být 
ve vesnici otevřeny i v neděli a ve svátky 
do devíti hodin a po bohoslužbách 
(1782).

- 105 let od velkého požáru ve Vydranci, 
který zasáhnul pět zemědělských used-
lostí (1907).

- 100 let od narození prof. Artura 
Záborského, DrSc, vysokoškolského 
pedagoga a zakladatele teatrologie na 
Moravě (1912).

- 95 let od doby, kdy zemská školní rada 
v Brně povolila obci Martinov rozšířit 
obecnou školu na tři-třídní, s podmín-
kou, že v budově školy bude zřízená třetí 
učebna (1917).

- 85 let od založení Odvodňovacího 
družstva v Martinově, které při založení 
mělo 38 členů, a od doby, kdy bylo 
provedeno spojení Svobody s okresní 
silnicí cestou 4 metry širokou, škváro-
vou (1927). Mgr. Jan Kubica

Rok 2012 Evropská unie zasvětila aktiv-
nímu stáří a mezigenerační solidaritě. Cí-
lem je zvýšit obecné povědomí o významu 
aktivního stárnutí, jeho různých aspektů 
a zajistit, aby mu bylo přiznáno význam-
né postavení v politické agendě subjektů 
zúčastněných na všech úrovních.

V ČR je koordinací Evropského roku 
aktivního stáří 2012 pověřeno Ministerstvo 
práce a sociálních věcí. Podpora podobných 
aktivit ze strany naší společnosti zatím 
zdaleka neodpovídá jejich významu.

Evropský rok aktivního stáří by měl 
podněcovat diskusi a rozvíjet vzájemnou 
výměnu zkušeností mezi zúčastněnými 
subjekty na všech úrovních s cílem šířit 
osvědčené postupy a podporovat spolupráci 
a součinnost v dané oblasti.

Setkání seniorů a zdravotně postižených 
s náměstkem primátora Ing. Martinem 
Štěpánkem a vedoucím odboru soc. věcí 
a zdravotnictví magistrátu města Ostra-
vy Mgr. Jaroslavou Rovňákovou na téma 
,,Zahájení evropského roku aktivního stáří 
a mezigenerační solidarity“ se uskuteč-
nilo 12. ledna 2012 v klubu ATLANTIK 
v Ostravě. V úvodu byly předneseny návrhy 
na zlepšení života seniorů a aktivit v důcho-
du. Evropské podněty v Ostravě přednesl 
známý sociolog Dr. Juraj Hon. Ing. Martin 
Štěpánek seznámil účastníky se současný-
mi formami podpory seniorské generace 
v Ostravě. Z Klubu důchodců Martinov se 
zúčastnilo celkem 10 členů.

Hlavní akce KD Martinov od prosince 
2011 do února 2012

1. prosinec 2011: účast na rozsvícení 
stromu před Radnicí, kde naši členové 
převlečení za Mikuláše a čerta předávali 
všem dětem hezké dárky, které věnoval 
MOb Martinov.

5. prosince 2011: proběhla pravidel-
ná beseda. Na tuto besedu byl přizván 
starosta MOb martinov pan Karel Civín, 
který informoval o akcích, které proběhly 
v Martinově, a o nových úkolech na rok 
2012. Zároveň popřál vším přítomným 
mnoho zdraví a úspěchů do roku 2012. 
Dále byly projednány organizační zá-
ležitosti. Paní Jana Kusynová požádala 
o uvolnění z funkce předsedkyně ze 
zdravotních důvodů. Funkci předsedkyně 
vykonávala od roku 1999. Za tuto práci jí 
poděkoval a předal kytičku a malý dárek 
pan Zdeněk Kudělka. Do funkce předse-
dy KD Martinov byl jednohlasně zvolen 
pan Pavel Klímek. Dalším bodem byla 
mikulášská nadílka. Dostavil se Mikuláš 
a čert a každý, kdo byl hodný, dostal čoko-
ládového Mikuláše nebo čerta, hodní byli 
všichni. Na závěr patřilo ještě poděkování 
všem, kteří se podíleli na práci Klubu 
důchodců výpomocí Sboru dobrovolných 
hasičů a na všech akcích. Na závěr jsme si 
popřáli hezké Vánoce a správné vykročení 
do roku 2012.

7. prosince 2011 jsme se setkali na ,,Se-
tkání porubských seniorů“, které organizo-
val ÚMOb Poruba, odbor péče pro občany. 
Byl připraven pestrý kulturní program, kte-
rý se všem účastníkům velice líbil. Z naší 
organizace se zúčastnilo 14 členů.

28. prosince 2011 jsme se naposledy roz-
loučili s naším členem Karlem Ondrušákem 
na Čeladné. Poslední rozloučení za Klub 
důchodců a SDH Martinov s poděkováním 
za práci provedl Zdeněk Kudělka.

9. ledna 2012 proběhla výroční schůze 
Klubu důchodců. Schůzi zahájil předseda 
pan Pavel Klímek, přivítal všechny členy 
a hosty: starostu SDH pana Milana Plačka, 

(pokračování na straně 8)

Klub důchodců Martinov
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(pokračování ze strany 7)

předsedkyni ČČK paní Vlastu Plačkovou 
a předsedkyni KD Plesná paní Widerma-
novou. Minutou ticha jsme uctili památku 
zesnulého pana Karla Ondrušáka. Pokladní 
zprávu přečetla paní Ďuráková a zprávu za 
revizní komisi pan Daněk. Dále byli členové 
seznámení s akcemi na první pololetí. Před-
seda pan Pavel Klímek popřál paní Aničce 
Fričové, Christě Hanšutové a panu Zdeňku 
Kudělkovi k jich významnému životnímu 
jubileu.

12. ledna 2012: účast na setkání seniorů 
a zdravotně postižených v klubu ATLAN-
TIK v Ostravě.

Každý čtvrtek se schází v průměru 9 čle-
nů klubu důchodců na bowlingu.

6. února 2012: pravidelné setkání senio-
rů. Ing. Rolčíková nám promítla diapozitivy 
o cestování v Hrubém Jeseníku s výkladem 
o možnosti exkurze v ostravském pivovaru 
dne 14. února 2012. Dále bylo projednáno: 
nabídka kulturních akcí v Ostravě, podání 

informace o peněžitém daru pro činnost 
Klubu důchodců Martinov od Zastupitelstva 
městského obvodu Martinov, za něj Klub 
důchodců moc děkuje, příprava dalšího se-

tkání v měsíci březnu a nabídka Kulturního 
centra Poruby v rámci projektu pro seniory 
,,Žijeme aktivně – buďme duševně fit“.

Zdeněk Kudělka 

Klub důchodců…

Ostravská televize Polar vstupuje do 
nové éry. Od pondělí 5. března spustila 
nový 24hodinový program zaměřený na 
dění v Moravskoslezském kraji. Obsahem 
vysílání bude podrobné zpravodajství, pub-
licistika, tematické magazíny, živé přenosy 
a zábava – to vše se společným jmenovate-
lem: život v Moravskoslezském regionu.

Televizním divákům v Moravskoslezském 
kraji přibude v nabídce televizních programů 
vedle ČT, Novy, Primy a Barrandova nový 
český 24hodinový program – Polar. „Polar 
chce být především regionální informační 
televizí, proto budeme každou půlhodinu 
vysílat Regionální zprávy. Vyplníme prostor, 
kterému se ostatní televize téměř nevěnují. 
Budeme pro diváky užiteční, protože budeme 
vysílat o tématech z jejich nejbližšího okolí,“ 
říká jednatel televize Jaroslav Korytář.

Vedle podrobného zpravodajství 
z jednotlivých měst a obcí chystá Polar 
na 25 regionálních tematických magazínů 
(Jak šmakuje Moravskoslezsko, Sportovní 
studio, Kauza týdne, Ekomagazín atd.). 
Realizační tým sestávající z řady zkušených 
reportérů, kameramanů a režisérů doplní 
osvědčená moderátorská dvojice spjatá s re-
gionem – Monika Žídková a Radek Erben. 
Těšit se můžete také na comeback známého 
ostravského televizního publicisty Petra 
Bohuše, který bude uvádět svou vlastní 
talkshow. Herec a moderátor Miloslav Čí-
žek, kterého znáte jako pana Rosničku z TV 
Barrandov, bude zase číst dětem pohádky 
na dobrou noc.

Signál TV Polar bude pokrývat více 
než 1,2 milionů obyvatel. Na www.polar.cz 
budou všechny pořady přehledně archivo-

vány. Polar již nyní provozuje v některých 
městech Moravskoslezského kraje městská 
televizní vysílání (Havířov, Karviná, Or-
lová, Stonava, Nový Jičín, Frýdek-Místek). 
Regionální program bude tato městská 
vysílání zastřešovat a dále rozvíjet.

Polar loni oslavil 20 let. Začínal jako 
producent dokumentárních a propagačních 
filmů, provozoval regionální vysílání na 
TV NOVA a TV PRIMA a je držitelem řady 
ocenění za kreativitu. Informace o tom, jak 
naladit nové vysílání, seznam pořadů a ar-
chiv najdete už nyní na www.polar.cz.

Jak nás naladíte najdete na www.polar.
cz/jak-naladit nebo prostřednictvím Horké 
linky POLAR: 552 303 303 ve všední dny 
8–18 hodin. 

Ing. Radka Kubíčková – komerční oddělení
POLAR televize Ostrava, s.r.o.

TV Polar spouští novou  
moravskoslezskou regionální televizi
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Jeden člověk, můžeme mu třeba říkat 
pan Josef, je kromě jiných věcí ve svém 
životě už nějakým čtvrtým rokem spokoje-
ným uživatelem naší pečovatelské služby.

Pan Josef měl zaměstnání, při němž 
procestoval naši republiku křížem krážem. 
Do světa nahlédl a ještě z počátku svého 
důchodu byl velice aktivním člověkem. 
Převážně se věnoval práci s lidmi.

Do života mu však vstoupily nemo-
ci a vybraly si svou daň. Pan Josef má 
cukrovku, prožil infarkt nebo, jak se lidově 
říká, ,,mrtvičku“. Musel se i znovu naučit 
mluvit. Vše nějak ale přestál. Sám chodit již 
bohužel nemůže. Je upoután na lůžko a jeho 
žena mu poskytuje potřebnou péči, seč jí 
síly stačí. K tomu, aby se pan Josef dostal 
ven na vzduch, mu pomáhá naše pečova-
telská služba. Dá-li Bůh počasí, chodíme 
s ním s pomocí invalidního vozíku třikrát 
týdně ven.

Nemoci naučily pana Josefa důležité 
věci – radovat se z maličkostí! Z toho, že 
svítí sluníčko, tráva se zelená, ptáčci zpívají 
a kolik to krásných stromů je v okolí domu. 

A taky třeba z toho, že zase tak moc neprší, 
že ten vítr dnes naštěstí není tak silný 
jako předevčírem a hlavně z toho, když na 
vycházce potkáme nějaká zvířátka. V létě 
veverky, v zimě vrány, kterým hodíme kus 
chleba. Mezi favority však patří pejsci! Ty 
má pan Josef velmi rád! Jak 
ho potěší, když mu malý Ne-
bojsa olíže ruku a nebo skáče 
na klín.

Jelikož má pan Josef 
astma, lékaři nedoporučují 
chovat doma žádné zvířátko, 
i když je mají s manželkou 
moc rádi a dříve chovali 
alespoň dva křečky.

Stávalo se však, že naši 
cestu žádný pejsek nezkřížil. 
Na panu Josefovi bylo vždy 
vidět, že mu to je líto. Nu a jednou jsme 
se vydali vyzkoušet novou trasu, a to ulicí 
Na Svobodě v Martinově, která vede mezi 
rodinnými domky s předzahrádkami. Nuž, 
to byl pro pana Josefa pravý ráj! Téměř co 
plot, to pejsek. Je ovšem něco jiného potkat 

psa s pánem či paní na vycházce venku, než 
když je pes na zahrádce za plotem.

Štěstí panu Josefovi přálo tam, kde na 
nás malý šedý kříženec nejvíc mával ocás-
kem a panáčkoval u plotu – byl tam i jeho 
pán. Slovo dalo slovo. Zjistili jsme, že pán 
se stará o svou ženu, která je taktéž po ,,mr-
tvičce“ a měl pro pana Josefa porozumění. 

Když viděl, jak se pan Josef pej-
skovi líbí, pustil ho ven. To bylo 
mazlení, skákání a kňučení. 
Zjistili jsme, že se pejsek jme-
nuje Bobík, je rok starý a přes 
ulici má brášku Bena, který by 
mu jako z oka vypadl. Je však 
opatrný až bázlivý – úplný opak 
,,našeho Bobíka“. Vypadá tak 
na křížence vlčáka a jezevčíka, 
tedy rozhodně žádný všední 
typ.

Nu, pro příští vycházku 
měl pan Josef jednoznačně vybráno, kam 
se vydáme. A nejen pro příští! Při některé 
z dalších návštěv se pan Josef zeptal, jestli 
může Bobíkovi přinést nějaký psí pamlsek. 
Dozvěděl se, že ano. Bobík se už teď těší 
a z dálky vyhlíží, jestli už přijíždí nejen po-
hlazení, ale nějaká ta psí dobrota pro čištění 
zubů, cvičení žvýkacího svalstva a kdož ví, 
jaké ty pamlsky všechny jsou k mání? Na 
nového kamaráda se už byla podívat i man-
želka pana Josefa a byla taktéž unešena, 
neboť lásce ke zvířatům si oba nezadají.

Teď už je trasa vycházek prakticky ne-
měnná. Kamarádství stále oba baví, a když 
nám někdy déšť či jiná okolnost nedovolí 
se vydat tak daleko od domu pana Josefa, 
jsem si jist, že toho nelituje pan Josef sám, 
ale také Bobík, který nedočkavě vyhlíží, 
kdepak máme zpoždění, když už tu máme 
dávno být!?!

Michal Tvrdý, pečovatel 

Bobík, přítel člověka

1. Řešené události od 1. října do 31. prosince 2011
Ostrava Martinov řešené události

96 0 počet zadržených osob podezřelých ze spáchání 
trestného činu

67 0 počet osob hledaných PČR
367 1 počet osob předvedených na PČR

14 0 počet osob předvedených na zákl. žádosti přísluš-
ného orgánu obce

263 0 počet osob předaných na protialkoholní záchytnou 
stanici

1 644 12 počet jiných asistencí MP (PČR, RZS, HZS MSK, DPO, aj.)
115 0 zajišťování místa TČ proti vstupu nepovolaných osob

548 0 počet osob řešených v souladu s drobnými krádežemi

124 2 počet poznatků předaných PČR, týkajících se 
městského obvodu

2. Řešené přestupky od 1. října do 31. prosince 2011
Ostrava Martinov řešené přestupky
7 642 57 doprava
7 633 25 ostatní

Vybraná sledovaná přestupková jednání v Martinově 
Překročení 
rychlosti

Tabákové 
výrobky

Veřejný 
pořádek

Psí exkre-
menty

Volný po-
hyb psů Jiné

38 4 17 1 4 4

3. Odchyt toulavých zvířat od 1. října do 31. prosince 2011
Ostrava Martinov počet odchycených zvířat

178 1 psi
17 0 kočky
10 0 jiné

Zpráva o činnosti  
Městské policie Ostrava
Městský obvod Martinov

Plánované akce  
SDH Martinov: 
21. 4. 2012 v 17:00  

ČLEnSKá CHůZE

28. 4. 2012 

STAVěnÍ MáJE

26. 5. 2012  

ZáVODY VETERánů + 
KáCEnÍ MáJE
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Úřední hodiny 
ÚMOb Martinov
Pondělí  8.00–12.00 a 13.00–17.00
Středa  8.00–12.00 a 13.00–17.00

Telefonní čísla
starosta 599 423 106
tajemnice 599 423 105
stavební úřad 599 423 101
sociální úsek 599 423 102
majetkoprávní úsek 599 423 103
finanční úsek 599 423 107
úsek vnitřních věcí 599 423 103
fax  599 423 109

Ordinační hodiny  
MUDr. Lenartové
Středa  7.30–12.30
Čtvrtek  13.30–15.30
Telefon 596 941 061 (Martinov)
  596 965 673 (Třebovice)
  596 612 111
  (stálá pohotovostní služba)

Provozní hodiny  
sběrného dvora
Po–Pá 10.00–18.00
Sobota  8.00–14.00
Neděle 8.00–14.00

KYTIČKA 
JUBILANTŮM
V měsících lednu až březnu letošního roku oslavili nebo oslaví svá 
životní jubilea tito naši spoluobčané:

Všem jubilantům touto cestou srdečně blahopřejeme.
Komise pro občanské záležitosti

Ludmila STARZENSKÁ

Božena MUSÁLKOVÁ

Eva ZAJACOVÁ

Marta GARDELKOVÁ

Zdeněk KUDĚLKA

Jarmila PAVLÍČKOVÁ

Václav GARDELKA

Hedvika DAVIDOVÁ

Renáta VŘESŇÁKOVÁ

Miroslav MĚCH

Jaroslav KORTA

Ján BODNÁR

Milan ŘEPÍK

Pavla KLÍMKOVÁ

Lenka NÁVRATOVÁ

Františka KAŠÍKOVÁ

Eva ŘEPÍKOVÁ

Alenka NEUMANNOVÁ

Radim ŠEDĚNKA

Jiří NEUMANN

Vážení spoluobčané, zima končí a začíná 
jaro. Touto cestou Vám přinášíme pro volné 
dny tip na výlet – Vlastivědné muzeum 
Jesenicka. 

K založení městského muzea v Jeseníku 
(dříve Frývaldov) došlo v období mohutné 
vlny zvýšeného zájmu o regionální vlasti-
vědu na přelomu 19. a 20. století. Podnětem 
pro zřízení muzea ve Frývaldově se stala 
výstava „Starý Frývaldov a jeho okolí“ 
(Alt-Freiwaldau und Umgebung), která se 
setkala s velkým úspěchem. Toho využili 
jesenický děkan Josef Neugebauer a uči-
tel Adolf Kettner, kteří iniciovali zřízení 
místního muzea. 

Rozšiřování sbírkového fondu si již kon-
cem 20. let vynutilo zabývat se myšlenkou 

získat lépe vyhovující výstavní a depozitní 
prostory. Po úspěšném jednání s komorním 
ředitelstvím vratislavského biskupství se 
mohlo muzeum přemístit do budovy jese-
nické vodní tvrze, kde byla také instalována 
stálá muzejní expozice. Zde pak bylo v po-
lovině 30. let muzeum znovu otevřeno. 

Druhá světová válka samozřejmě zasáh-
la do činnosti muzea i do sbírkových fondů. 
Po několikerém stěhování instituce a re-
konstrukci vodní tvrze v roce 1955 byla zde 
následně upravena nová expozice a vytvo-
řen poválečný sbírkový fond. Tyto prostory 
slouží stejnému účelu dodnes. 

V současné době jsou ve vodní tvrzi 
instalovány tři stálé expozice. První je 
věnována historii jesenického regionu od 
pravěku, dokladům hornictví, kamenictví 
a vápenictví a také lázeňství. Druhou stálou 

expozicí je rozsáhlá expozice geologie a mi-
neralogie Jesenicka. Třetí stálou expozicí je 
expozice fauny a flóry Jesenicka. 

ADRESA:
Vlastivědné muzeum Jesenicka, p.o.
Zámecké náměstí 1
790 01 Jeseník
OTEVÍRACÍ DOBA:
Otevřeno denně 9:00–19:00 hod
VSTUPNÉ:
STáLá EXPOZICE 
ČARODěJnICKÝCH PROCESů 
nA JESEnICKU 17. STOLETÍ
dospělí  70 Kč
důchodci, děti 12–18 let, studenti  35 Kč
- dětem do 12 let vstup nedoporučujeme  
- fotografování v expozici je zakázáno!  
STáLá EXPOZICE HISTORIE 
dospělí  40 Kč
důchodci, děti 6–18 let, studenti  20 Kč
děti do 6 let jednotlivě  zdarma

Zdroj: http://muzeum.jesenik.net/

Ing. Jana Míková, Ph.D., člen obvodní rady

TIP NA VÝLET


